
Matečná na Mliečnom fóre prisľúbila pomoc slovenským
prvovýrobcom mlieka
Odbytové družstvo Sever, ktoré združuje 22 prvovýrobcov mlieka, pred časom dostalo výpoveď od
jednej zo slovenských mliekarní. Tento fakt podnietil členov združenia, aby zorganizovali Mliečne
fórum. Chceli tak poukázať na prehlbujúci sa problém v mliečnom sektore a získať od vlády prísľub,
že situáciu bude urgentne riešiť. Pozvanie na toto podujatie v obci Bystrička pri Martine prijala
ministerka pôdohospodárstva a rozvoja vidieka SR Gabriela Matečná, predseda SPPK Milan
Semančík a predseda Zväzu prvovýrobcov mlieka Alexander Pastorek.
 

 
Ministerka vo svojom úvodnom príhovore poznamenala, že na Ministerstve financií SR sú rozbehnuté
rokovania o finančné prostriedky na podporu farmárov, ktorých postihla kríza v sektore mlieka.
Možnosti pomoci vidí aj vo vytváraní odbytových združení a v okamžitom stiahnutí mlieka z trhu do
štátnych hmotných rezerv. Dlhodobejšie systémové riešenia sú v štádiu prípravy. Na úrovni
Európskej únie momentálne nevidí možnosť pomoci slovenským prvovýrobcom, t.j. ani
znovuzavedenie kvót, resp. finančnú pomoc.
 
Počas odborných prednášok všetkých zúčastnených najviac rezonovala dôležitosť práce so
spotrebiteľom a podpora slovenského mlieka a mliečnych výrobkov tak zo strany ministerstva, ako aj
obchodných reťazcov.
 
Predseda SPPK Milan Semančík na Mliečnom fóre prezentoval návrh opatrení na zlepšenie situácie
na trhu s mliekom. Vystúpil s návrhmi na riešenie, ktoré vznikli na rokovaniach pracovnej skupiny
pre mlieko zriadenej Ministerstvom pôdohospodárstva.
 



 
Zástupcovia SPPK, Slovenského zväzu prvovýrobcov mlieka a Slovenského mliekarenského zväzu na
minulotýždňovom brífingu ohlásili zriadenie krízového štábu. Ďalší postup z ich strany bude známy
v stredu budúceho týždňa, kedy štáb zasadá. „Momentálna kríza je jedna z najťažších situácií,
v ktorých sme sa kedy nachádzali. Všetky kroky, ktoré aktuálne robíme, nie sú proti niekomu, ale za
podporu slovenských poľnohospodárov,“ prízvukoval na fóre Alexander Pastorek.
 
Ministerka v závere dala zúčastneným prvovýrobcom a spracovateľom prísľub, že urobí všetko preto,
aby chov dojníc na Slovensku naďalej pokračoval.

 


